
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

П Р О Т О К О Л 

№№ 58 

от редовно заседание, състояло се на 23.11.1998 г. 

ПРИСЪСТВАХА: Ал. Томов, Ив. Драганов, доц. Г. Лозанов, Ст. 

Данаилов, Д. Коруджиев 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Административни въпроси; 

2. Мониторинг - БНТ; 

3. Мониторинг - БНР; 

4. Среща с и. д. на БНТ - Тома Иванов; 

5. Становище на НСРТ по проекта, предложен от г-н Славински; 

6. Разни. 



ПО ТОЧКА "ПЪРВА": 

По повод предстоящото отпечатване на приетия на 23.09.1998 и 

13.11.1998 г. от ХХХШ-то Народно събрание Закон за радиото и 

телевизията в Държавен вестник и влизането му в сила три дни след 

това, членовете на НСРТ, съобразявайки се с чл. 339 и чл. 340 от 

Кодекса на труда и с факта, че в ЗРТ няма изричен текст за 

прекратяване на мандата на членовете на НСРТ, избрани по ЗРТ 

(обнародван в ДВ, бр. 77 от 1996 г.; Решение 21 на Конституционен съд 

от 1996 г. - бр. 102 от 1996 г.; изм. и доп., бр. 112 от 1997 г.) решиха да 

продължат работата си до избирането на нов състав. 

По предложение на г-н Драганов, членовете на НСРТ решиха за 

ръководител на отдел "Лицензи" да бъде назначен Борислав Шабански. 

Членовете на НСРТ, имайки предвид, че от самото си създаване 

Съвета работи с много ограничен персонал и има икономии от фонд 

"Работна заплата", решиха само служителите да получат допълнително 

възнаграждение, съгласно ПМС 198/21.08.1998 год., § 3, ал. 2, т. 1. 

Членовете на Националния съвет за радио и телевизия, изхождайки от 

факта, че говорителя на Съвета - г-н Стефан Данаилов ползва личния 

си мобилен телефон за контактите си с представители на пресата и 

медиите, решиха срещу представена фактура, НСРТ да заплаща 

месечните му такси, считано от 01.11.1998 г. 

Членовете на НСРТ одобриха представения списък за абонамент на 

Съвета за следващата календарна година за вестници и списания. 
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ПО ТОЧКА "ВТОРА": 

Членовете на НСРТ решиха да възложат на експертите за БНТ да 

систематизират всички констатирани нарушения на ЗРТ от БНТ, след 

което да се отправи запитване до УС за намеренията на 

телевизионното ръководство по отстраняването на тези нарушения. 

Членовете на НСРТ решиха да бъде изпратено извлечение от протокол 

55, в който е отразено редовното им заседание на 02.11.1998 г. и 

становището на НСРТ по повод тълкуването на чл. 42, ал. 3 от ЗРТ, 

което е различно от това на ръководството на БНТ. Прекъсването на 

игралните филми за реклама на 15-20 минута издава комерсиални 

интереси. Една обществена телевизия трябва да се ръководи 

единствено от интересите на зрителя ,а не от ведомствените си 

рекламни интереси. Такава е и европейската практика и НСРТ ще 

продължи да я защитава. 

Членовете на НСРТ решиха да изискат от БНТ видеозапис на 

централната информационна емисия "По света и у нас", излъчена на 

21.11.1998 г., предвид недопустимото изказване на Главния секретар на 

БНТ, че е намерил начин да заобиколи закона. 

Членовете на НСРТ решиха да одобрят Дочо Боджаков за член на 

Управителния съвет на БНТ по предложение, направено от и. д. 

Генерален директор на БНТ - Тома Иванов. 

ПО ТОЧКА "ТРЕТА": 

Мониторингът за БНР бе отложен за следващо заседание. 



ПО ТОЧКА "ЧЕТВЪРТА": 

Г-н Тома Иванов уведоми членовете на НСРТ, че до една седмица ще 

представи кандидатура и за пети член на УС на БНТ. 

Г-н Драганов припомни, че УС на БНТ все още не е приел правилата за 

редакционните права и задължения на журналистите, както изисква чл. 

53, ал. 1, буква " е " на ЗРТ. Доц. Лозанов допълни, че им е известна 

съпротивата срещу тях, но биха могли да направят една по-широка 

дискусия и да намерят най-добрата форма на тези правила. 

Г-н Иванов обясни, че все още не е намерил подходяща личност за 

Програмен директор. В скоро време ръководството на БНТ ще вземе 

решение и за външните продукции, които трябва да отговарят на 

програмната политика на БНТ и да имат необходимото качество. Най-

сложен, според него остава въпросът за програмата. Ще изготвят 

временна програмна схема и нова прогноза за инвестициите и 

рекламата. Телевизията трябва да се подготви програмно, финансово и 

кадрово за работа в конкурентни условия и в тази насока търсят 

възможности по волята на ЗРТ. 

Г-н Драганов изрази мнение, че БНТ трябва отвори програмата си за 

повече културна и образователна продукция, в нея да има място за 

фондации и неправителствени организации изобщо една по-сериозна и 

качествена програма на фона на комерсиалните телевизии би била един 

плюс за БНТ. 

Бе взето решение на следващото заседание - 30.11.1998 год. да бъде 

поканен УС на БНТ. 
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ПО ТОЧКА "ПЕТА": 

По повод изпратения Доклад на Председателя на КПД - г-н Славински 

и проект на Решение на Министерски съвет, относно 

разпространението на българска телевизионна и радиопрограма чрез 

спътник, членовете на НСРТ изразиха следното становище: 

Националният съвет за радио и телевизия се обединява около 

предложението за използване на транспондер от спътника Е17ГЕЬ8АТ 

(Но* Вш1 2, 3 и 4). 

НСРТ подкрепя земната станция за подаване на национална програма 

към спътниковата позиция да бъде собственост на БНТ. 

Националния съвет за радио и телевизия в това си решение се е водил 

от съображение за качеството на програмите показвани по Е11ТЕЬ8АТ, 

европейската традиция и интеграцията ни в Европейския съюз. В този 

смисъл дори по-високата цена е оправдана. 

Националният съвет за радио и телевизия смята, че предложението на 

МОКС Интерспутник е атрактивно по отношение на финансовата му 

част, но отсъствието на данни за количеството и качеството на 

показваните програми, ни изправя пред много голяма неизвестност. 

Естествено, че от финансова гледна точка е по-атрактивен, но това са 

преценки от компетенциите на финансовите органи, а не наши. 

В нашата класация на първо място е ЕТНГЕЬЗАТ. 

ПО ТОЧКА "ШЕСТА": 

За сведение бе прочетено копие от писмото на г-н Александър Велев, 

генерален директор на БНР, изпратено до и. д. генералния директор на 
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БНТ - Тома Иванов. В него г-н Велев изразява своето неудовлетворение 

от факта, че във външни продукции на БНТ ("Конфликти", излъчено на 

18.11.1998 год.) се допускат предавания, в които се изнасят непроверени 

факти, злепоставящи доброто име и репутация на националната 

институция БНР. 

Членовете на НСРТ се запознаха с изложението на Веселин Тодоров, 

Президент на музикална къща "Фактор" по повод предаването на г-жа 

Михнева "Конфликти", излъчено на 07.10.1998 г., визиращо дейността 

на БАУЕ и в частност един от лекторите й Руси Аврамов. В него той 

изразява протеста си срещу неоснователния натиск, упражнен върху г-

жа Михнева, с цел даване право на отговор на г-н Аврамов. 

Бе взето решение копие от това изложение да се препрати до 

ръководството на БНТ, тъй като решението да се даде или не право на 

отговор е изцяло по негова преценка. 

Прочетено бе писмото от г-жа Маргарита Михнева, с което тя 

настойчиво иска да бъде регламентирано кой и кога има право на 

отговор в БНТ, тъй като по нейно мнение, ръководството на БНТ 

предоставя подобни права по критерия - личности, свързани с 

определени управленски или икономически структури. 

В отговор, членовете на НСРТ припомниха на г-жа Михнева, че според 

чл. 19, ал. 2 от ЗРТ радио-телевизионните организации, респективно -

техните ръководства, носят пълна отговорност за разпространените 

програми, което значи, че е в правомощията им да прецяват на кого и 

как да дават право на отговор от екрана на БНТ. Чл. 33 ал.4 гласи, че 

"отказите за излъчване на отговора трябва да бъдат мотивирани и в 

писмена форма". 
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За сведение членовете на НСРТ се запознаха с отговора на г-н Тома 

Иванов на писмо изх. № 240/17.11.1998 г. относно отразяването на 

срещата на г-н Жорж Ганчев с посланици и дипломати, състояла се на 

11.11.1998 г. е била заснета и излъчена същия ден в новинарската 

емисията от 17.00 ч. по Канал 1 на БНТ. 

След като се запознаха с изложението от Буря Тоушек - редактор в 

редакция "Международна информация" на програма "Хоризонт" -

БНР, членовете на НСРТ решиха да бъде препратено до ръководството 

на БНР за мнение по случая. 

Писмото от Председателя на СБК, проф. Лазар Николов, бе прието за 

сведение, тъй като е изпратено и до генералните директори на двете 

електронни медии и се отнася до музикалните им стратегии. 

Следващото заседание бе насрочено за 30 ноември 1998 г. от 10.00 ч. 

ПРИЛОЖЕНИ ДОКУМЕНТИ към ПРОТОКОЛ № 58 от 23.11.1998 

1. Писмо с вх. № 323/20.11.1998 год. от Изпълнителния директор на 

БНТ, Тома Иванов; 

2. Писмо с вх. № 325/20.11.1998 год. от Генералния директор на БНР, 

Александър Велев; 

3. Изложение с вх. № 322/19.11.1998 год. от Президента на музикална 

къща "Фактор", Веселин Тодоров; 

4. Писмо с вх. № 324/20.11.1998 год. от Маргарита Михнева; 

5. Писмо с вх. № 321/19.11.1998 год. от Изпълнителния директор на 

БНТ, Тома Иванов; 



6. Изложение с вх. № 319/170.11.1998 год. от редактор в програма 

"Хоризонт" на БНР, Буря Тоушек; 

7. Писмо с вх. № 320/17.11.1998 год. от Председателя на СБ К, проф. 

Лазар Николов. 

ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

Дим. Коруджиев: 

Ст. Данаилов: 

(--и/.С.С. 7 . Сърчаджиев: отсъствал 

Председател на НСРТ: Секретар на НСРТ: 

Ал. Томов 

Изготвил протокола: 

Снежана Милева 

8 


